

Protokoll VU-möte 2024-02-28

DIGITALT, KL 10.00-11.30.

0. Laget runt

Vi hoppade över den här punkten. Andreas Furustam kommer eventuellt bli ersättare till Sara Peilot.

1. Mötets öppnande

Ordförande Anders Hedeborg öppnade mötet.

Beslut: Mötet förklarades öppnat.

2. Förslag till dagordning

Beslut: Dagordningen antogs. Med tillägg på övriga frågor.

3. Val av justeringsperson

Förslag gavs på Lars Gezelius.

Beslut: Mötet valde Lars Gezelius till justeringsperson.

4. Protokoll

- Samförvaltningen: 2023-3
- VU: 2023-4
- Styrelsen: 2023-2

VU noterar informationen.

5. Ekonomi

Bokslut 2023: Sista decemberveckan kom 564k, låsta till specifika projekt. Utan detta hade vi legat -900k. Resultat: -315k vilket är enligt plan. Fritt kapital ca 1,1 milj, av det 843k redan uppbokat och 102k överfört till 2024 från 2022: ca 129k fritt. Förslag: Att överföra från 23->24 80k, 23->25 48k.

Budget 2024: 2024 budget 2,5 milj, i balans men inte mycket projekt/åtgärder. Mindre justeringar jmf med beslutat budget, bland annat högre kostnader för provtagnings (vattendrag), glacialrelikta och hydroakustik.

Budget 2025: Vi behöver öka medlemskostnaden. Senast 2020, K84 har ökat med 20 % sedan dess. Ev indexreglering från 2026.

Miljöövervakning 2025 1,7 milj (+16% Vätternprogram), löner 565k, annat 515k tot 2,8 milj. Vi tar fram förslag på 30 % höjning av medlemsavgift (Nu finns 10, 15, 20 och 25). Vi tar fram exempel på vad skillnaden skulle bli i kostnader. Fråga om övervakningsprogram bör justeras – helst inte, har beslutats 2021 och är vår kärnverksamhet. Förslag på satsning för en åtgärdssamordnare till styrelsen.
Kassör: Blir LST F controller Anja Appelqvist. Behöver väljas in på stämman enligt stadgar.

Beslut: Budgetläge och prognos som redovisades godkänns.

6. Åtgärdssamordning i tillrinningsområde

Möjlighet att söka LOVA-bidrag för att anställa en åtgärdssamordnare till förbundet för att kunna jobba med åtgärder i tillrinningsområdet. Medfinansiering behövs, kansliet har undersökt intresse hos kommunerna. Är generellt positiva med osäker att kunna finansiera. Kan förbundet gå in med medfinansiering? LIFE IMPROVE projektet har beviljats, fler som kommer jobba med åtgärder (konnektivitet mm) – det kanske går att synka? Eventuellt skulle man ha en testperiod/pilotprojekt med åtgärdssamordnare, Friederike tar fram ett skarpt förslag med medfinansiering till styrelsemötet.

Beslut: Friederike förbereder underlag och tar fram förslag till styrelsemötet.

7. Revidering Vattenvårdsplan

Arbetet pågår, ca 300h budgeterat i år. Planering för dragning på stämman, remiss efter stämman.

VU noterar informationen.

8. Revidering Förvaltningsplan

Jobbat med mål för arterna (formulering, indikatorer och referensperioder) och mål för ekosystem. Nära remiss.

VU noterar informationen.

9. Enkät om Vätternvårdsförbundet

Kansliet har förberedd en enkät till medlemmar i förbundet, som ett första steg i översyn av förbundets verksamhet. Syftet är att få kännedom om behov och förväntningar på förbundet. Vi gick igenom förslagna frågor, enkäten är lång och det borde vara möjligt att slå ihop några frågor som 16 och 17, 19 och 20.

Kansliet planerar också enkät till styrelsen och stämman efter respektiva möten. Hur nöjd är deltagare med plats, tid, förberedelser, upplägg och ramprogram, om man vill ha mer information om vissa punkter mm.

VU noterar informationen.

10. Inför styrelsemötet

Ödeshögs kommun, Riddarsalen 26:e mars. Lunch hos Annelie's. Viktiga punkter är planerna, åtgärdssamordnare och förberedelser av stämman. Information av RuntVättern om friluftsliv och cykelvägsutredning i anslutning till lunch.

Beslut: Kansliet kan fortsätta planera styrelsemötet enligt förslag.

11. Inför stämman

Västra Götaland 8 maj.

Förslag på lokal: Fästningsteatern i Karlsborg, Bellevue i Hjo eller Församlingshem i Borgunda. Karlsborg är ett bra alternativ på grund av kostnaderna.

Programförslag: med information om planerna, SLUs provfiske, Karlsborgs flygplats, enkäten mm.

Handlingar:

- Verksamhetsberättelsen ska kortas ner.
- Arbetsprogram: upplägg ska revideras, flera punkter sammanfattas tex.
- Medlemmar: Eventuellt ny medlem i VVF. Anders ska kolla med Mjölby kommun om medlemskap.
- Valberedning, omval för flera poster, bland annat ordförande då Ann slutar. Har varit länsråd/landshövdingar i 20+ år.

Beslut: Kansliet kan fortsätta planera stämman enligt förslag.

12. Samförvaltning

Nästa möte 10 april. Eventuellt kan vi vara i Vadstena.

VU noterar informationen.

13. Undersökningar enligt program

Miljögifter i fiske: abborre och röding. Väntar på PFAS-analys.

VU noterar informationen.

14. MÖV-projekt:

- Bioassay: 200k till Vänern, Vättern och Mälaren. Genotoxanalyser i Edeskvarnaån. Mäta hormoner igen med både bioassay och kemisk analys, fick tidigare höga halter.
- Utvecklingsprojekt 2024: Pengar från HaV till utvecklingsprojekt, finns många idéer, men inte bestämt exakt vad.
- Vandrarmussleinventering ska göras sommaren 2024. Planering pågår. Pengar från Länsstyrelsen i Jönköping.

VU noterar informationen.

15. Fisk-projekt

- Telemetri: sammanställning på gång (SLU och Länsstyrelsen)
- C&R-Vätternröding utvärderas, även en litteraturstudie (Länsstyrelsen)
- PFAS i kräftor: planering av provtagning (Livsmedelsverket, Länsstyrelsen)
- AquaNotes-rapport (SLU) om pelagisk fisk i Vättern (Hydroakustik)

VU noterar informationen.

16. Publiceringar

- Rapport 159: Årsskrift 2022
 - Rapport 158: Glacialrelikta kräftdjur
 - Rapport 157: Laxutsättningar i Vättern
- Bioassay ska komma innan sommaren.

VU noterar informationen.

17. Information: Runt Vättern

- RuntVättern: Artikel i Runt Vättern om tillflöden, tillsammans med Länsstyrelserna. Instagramvecka 3 gånger i år.
- Möten mm där vi borde (kunna) medverka? Förslag:
 - Vadstenamässan (årligen).
 - Hjo Båt och segelsällskap.
 - Sportfiskemässan?
 - Nationaldagen i Karlsborg.

VU noterar informationen.

18. Vätterndagen

Dags för Vätterndagen i år, det är Östergötlands tur efter Huskvarna 2017, Hjo 2019 och Askersund 2022. Möjliga lokaler är Vadstena, (Shakespearefabriken/Folkhögskolan), Motala eller Medevi. Ta upp på styrelsemötet om några vill vara med i en arbetsgrupp.

Programidéer: Aktuella projekt mm; Krisberedskap/Civilförsvaret från medborgarperspektivet, samtal om förbundet..

Kanske i oktober.

VU noterar informationen.

19. Vattenråd

Årliga bidrag från Vattenmyndigheten 62k årligen kommer slutredovisas under våren, räknar med liknande för i år.

Extra från Länsstyrelsen 2022 (100k) – slutredovisat, och nytt bidrag fått (100k) till Vätterndagen och miljögifter.

VU noterar informationen.

20. Skrivelser/yttfranden

Inkommit:

- Samråd Habo ARV

Utgående:

- Samråd om råvatten till Mjölby kommun
- Båttrafik i norra Vättern.

På gång:

- Norra Kärr, samråd. Länsstyrelsen bör berätta mer på styrelsemötet.
- Bankantsdränering flygplats (FIHM).
- Örebrovatten.

VU noterar informationen.

21. Kalender

Styrelsemöte 26 mars
VU-möte 8 april (Skype)
Stämman 8 maj
Samförvaltning 10 april

VU noterar informationen.

22. Övriga frågor

Förslag att starta ett PFAS-nätverk runt Vättern, där man kan diskutera läget, vad som pågår, och framför allt hur man och andra kommuner/län jobbar med åtgärder och kartläggning. Intresseanmälan. Riktad till kommuner, län och FIHM. Först en träff för att se över intresset att eventuellt bilda en grupp/nätverk som träffas regelbundet. .

VU noterar informationen.

Friederike Ermold

Vid protokollet

Anders Hedeborg

Mötesordförande

Lars Gezelius

Justeringsperson

Deltagare:

Friederike Ermold (VVF), Rasmus Lindblad (VVF), Anders Hedborg (VVF/Vadstena kommun), Lars Gezelius (Länsstyrelsen i Östergötland) och Sara Peilot (Länsstyrelsen Västra Götaland).